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Program: 

1. Otvorenie, prezencia. 

2. Schválenie programu a overovateľov zápisnice. 

3. Aktuálne informácie z rokovaní P-AS FCHPT STU, P-AS STU, AS STU, Vedenia FCHPT STU a Kolégia 
dekana FCHPT STU. 

4. Termínované uznesenia. 

5. Prerokovanie Správy o vzdelávacej činnosti FCHPT STU v Bratislave za akademický rok 2023/2024 
(materiál-17-2024). 

6. Otázky na akademických funkcionárov. 

7. Rôzne. 

 
Prítomní: podľa priloženej prezenčnej listiny 
 
Ospravedlnení: RNDr. Naďa Krivoňáková, PhD., Ing. Michal Kaliňák, PhD., Ing. Erika Pavlovičová 
 
Neospravedlnení: – 
 
Na začiatku zasadnutia sa prezentovalo 24 členov AS FCHPT STU. Počas zasadnutia sa jeden člen os-
pravedlnil a musel predčasne odísť. Počet senátorov počas zasadnutia bol taký, že senát počas doby 
trvania zasadnutia bol uznášaniaschopný. 
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K bodu 1: Otvorenie, prezencia. 
Zasadnutie otvoril a viedol predseda AS FCHPT STU, prof. Lukeš. Na začiatku privítal všetkých 
prítomných členov AS FCHPT STU, dekana prof. Gatiala, prodekanov a ďalších hostí. Na základe 
prezenčnej listiny skonštatoval, že senát je uznášaniaschopný. 

K bodu 2: Schválenie programu a overovateľov zápisnice. 
Za overovateľov zápisnice boli na základe rokovania P-AS FCHPT STU navrhnutí doc. Ing. Dana 
Dvoranová, PhD. a Ing. Pavol Gemeiner, PhD. Proti tomuto návrhu neboli vznesené žiadne protinávrhy 
ani pripomienky, a tak prof. Lukeš otvoril hlasovanie za navrhnutých overovateľov zápisnice. 
 
Hlasovania sa zúčastnilo 24 členov AS FCHPT STU. 
Hlasovanie:  za: 24  proti: 0  zdržali sa: 0 
 
Prof. Lukeš predstavil program zasadnutia. Opýtal sa prítomných, či majú návrhy o rozšírenie, zmenu 
poradia bodov, pripomienky alebo doplňujúce otázky k predkladanému programu. Keďže neboli vzne-
sené žiadne otázky ani pripomienky, prof. Lukeš otvoril hlasovanie za program zasadnutia. 
 
Hlasovania sa zúčastnilo 24 členov AS FCHPT STU. 
Hlasovanie:  za: 24  proti: 0  zdržali sa: 0 

K bodu 3: Aktuálne informácie z rokovaní P-AS FCHPT STU, P-AS STU, AS STU, Vedenia FCHPT STU, 
Kolégia dekana FCHPT STU, Vedeckej rady FCHPT STU. 
Prof. Lukeš informoval, že na predchádzajúcom zasadnutí AS FCHPT STU prerokoval a schválil materiál-
15-2024 a materiál-16-2024, na základe ktorých prebehli voľby do Študentskej rady vysokých škôl 
(ŠRVŠ). Informoval, že voľby sa konali 6. novembra 2024 v miestnosti Chillout. Volieb sa zúčastnila 
študentská časť akademickej obce FCHPT STU. Z 1149 oprávnených voličov bolo proti podpisu voličom 
vydaných 58 hlasovacích lístkov, 58 bolo odovzdaných, z ktorých bolo 55 platných, 3 hlasovacie lístky 
boli neplatné. Senátorka A. Gregorová získala 14 hlasov a senátor Bc. M. Krajči získal 41 hlasov. 
Prof. Lukeš následne informoval ŠRVŠ elektronickou aj písomnou formou o konaní volieb a ich 
výsledku. Výsledky volieb a protokol zaslal elektronickou aj písomnou formou taktiež na AS STU. 
Pogratuloval senátorovi Bc. M. Krajčimu k zvoleniu do ŠRVŠ, poďakoval volebnej komisii za 
uskutočnenie volieb a požiadal Bc. Krajčiho o aktuálne informácie. 
Bc. Krajči informoval, že prvé valné zhromaždenie novozvolených členov ŠRVŠ sa bude konať 
8. decembra 2024. Informoval, že noví členovia boli požiadaní, aby podali návrhy na kandidátov na 
post člena Výkonnej rady Slovenskej akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo, kde ŠRVŠ podáva návrh 
na jedného kandidáta. 
Prof. Lukeš informoval o novelizácii vysokoškolského zákona a príprave nového vysokoškolského 
zákona. Uviedol, že v krátkom čase budú poskytnuté informácie ohľadom metodiky rozpisu dotácii zo 
štátneho rozpočtu pre vysoké školy na rok 2025 a rozpočtu VŠ na tento rok.  
Prof. Lukeš ďalej informoval, že 20. 11. 2024 prebehlo zasadnutie AS STU, kde hlavným bodom bol 
návrh rektora Dr.h.c. prof. Dr. Ing. Olivera Moravčíka na zriadenie súčasti STU Fakulty plánovania 
a ekonomiky STU. Oznámil, že po krátkej rozprave sa konalo tajné hlasovanie k návrhu uznesenia. 
Návrh uznesenia nebol prijatý (16 hlasov „za“, 19 hlasov „proti“ a 9 hlasov „zdržiavam sa“). Informoval, 
že jedným z dôvodov mohlo byť aj nedostatočné zodpovedanie otázok ako aj to, že podľa niektorých 
senátorov AS STU je 28 učiteľov Ústavu manažmentu (ÚM) málo na zriadenie fakulty, taktiež sú otázky 
ohľadom vedecko-výskumnej činnosti ÚM, z dôvodu nízkeho počtu publikácií. Informoval, že dotácia 
z rozpočtu ÚM závisí hlavne na objeme zahraničných grantov, ostatné položky sú malé. Oznámil, že 
pokračovanie diskusií by mal prevziať až nový rektor STU. 
Prof. Gatial potvrdil slová prof. Lukeša a doplnil, že ÚM ma jeden excelentný výskumný tím. 
Prof. Lukeš, informoval, že sa pripravuje Dlhodobý zámer STU, kde by sa zriadenie novej súčasti STU 
malo uviesť. Prof. Lukeš požiadal doc. Dvoranovú o doplnenie. 
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Doc. Dvoranová uviedla, že zriadenie ďalšej súčasti STU ostáva otvorenou témou, lebo ÚM ponúka 
študijné programy, ktorých absolventi nájdu uplatnenie v praxi a ÚM má potenciál stať sa v budúcnosti 
novou fakultou. Doc. Dvoranová ďalej informovala o nadchádzajúcom zasadnutí AS STU, ktoré sa 
uskutoční 27. 11. 2024 s hlavnými bodmi voľba predsedu AS STU a potvrdzovanie a vyjadrovanie sa 
k navrhovaným členom Správnej rady STU tajnou voľbou. Informovala, že 04. 12. 2024 bude ďalšie 
zasadnutie AS STU, kde sa majú vyhlásiť voľby kandidáta na rektora STU a schváliť potrebné 
dokumenty. Vyhlásenie volieb je dané lehotami stanovenými príslušnými legislatívnymi predpismi.  
Prof. Lukeš ďalej informoval o zasadnutiach Vedenia FCHPT STU, ktoré sa konalo 05. 11. 2024 a Kolégia 
dekana zo dňa 19. 11. 2024. Diskutované témy boli Správa o vzdelávacej činnosti FCHPT STU za 
akademický rok 2023/2024 a príprava habilitačných a inauguračne konanie v rámci periodického 
schvaľovania. Ďalej to bola príprava hodnotenia VER za roky 2020-2024, žiadosť na odkúpenie časti 
pozemku vo Vyhniach, vybratá firma na verejné obstarávanie Adval, kapitálový booster a matching 
granty, ukončenie výučbovej časti zimného semestra 2024/2025 a príprava letného semestra 
2024/2025. Prof. Lukeš požiadal prof. Gatiala o doplnenie informácií. 
Prof. Gatial informoval, že prvým bodom Vedenia FCHPT STU bola kaviareň a jedáleň prevádzkovaná 
firmou Delikanti. Uviedol, že sa uskutočnili dva prieskumu ohľadom kvality stravy a služieb, na základe 
ktorých sa malo rozhodnúť o vypovedaní zmluvy. Zodpovedným za spracovanie ankety bol Dr. Staruch, 
ktorý je aj predsedom Stravovacej komisie FCHPT STU. Prieskum ukázal dostatočnú spokojnosť, preto 
sa rozhodlo o nevypovedaní zmluvy, ktorá platí do júna 2028. Prof. Gatial ďalej informoval 
o podkladoch pre hodnotenie VER a podotkol, že do konca roka treba vykazovať výstupy za rok 2024. 
Informoval, ako hodnotenie funguje, že skupina 200 pracovníkov potrebuje 1000 záznamov, z ktorých 
fakulta vyberie 25 najlepších a uviedol, že na jedného pracovníka sa môže vykázať len jedna publikácia 
(ak má jeden pracovník napr. dva a viac špičkových výstupov za hodnotené obdobie, môže sa vybrať 
len jeden výstup). Pracovník, ktorý je zamestnancov FCHPT STU na ustanovený týždenný pracovný čas 
aspoň štyri roky, musí dodať päť výstupov za hodnotené obdobie. Ak za niektorého zamestnanca 
nemôže fakulta dodať päť výstupov vedených v Centrálnom registri evidencie publikačnej činnosti 
(CREPČ), fakulta bude podávať iba 24 najlepších, čo znižuje jej hodnotenie. Informoval, že vo vedeckom 
časopise vydávanom fakultou, Acta Chimica Slovaca, je v súčasnosti v recenznom konaní niekoľko 
článkov, ktoré budú tiež súčasťou hodnotenia VER. Ďalej informoval, že 15 % hodnotenia prislúcha 
opisu pracovného prostredia a ďalších 15 % je hodnotenie dopadov výskumu pre spoločenskú prax. 
Fakulta potrebuje vykázať tri takéto dopadové štúdie, ktoré mali medzi rokmi 2020-2024 významný 
spoločenský dopad, pričom to môže byť patent, licencia alebo výroba produktu na základe výskumu 
a vývoja aplikovaná do praxe. V rámci hodnotenia VER má fakulta najväčšie zastúpenie v skupine 
chémia, ale je zastúpená aj v skupinách matematika, jazyky a telesná výchova. Prof. Gatial ďalej 
uviedol, že v rámci navrhovania habilitačných a inauguračných konaní (ďalej tiež „HaI“) platných od 
01. 09. 2026 fakulta predloží štyri návrhy na habilitačné a inauguračné konania v študijných odboroch 
chémia, chemické inžinierstvo a technológie a jeden spoločný pre biotechnológie a potravinárstvo. Ako 
štvrté HaI konanie pre študijný odbor kybernetika sa bude predkladať spoločne s Materiálovo-
technologickou fakultou so sídlom v Trnave STU (MTF) a Strojníckou fakultou STU v Bratislave, 
predkladateľom bude MTF. Informoval, že navrhované HaI sa budú schvaľovať na Vedeckej rade FCHPT 
STU na jej najbližšom zasadnutí. Ďalej prof. Gatial informoval o schválení predaja nevyužívanej časti 
pozemku vo Vyhniach s plochou 127 m2 majiteľovi susedných pozemkov, ktorý o to požiadal. Predaj 
časti pozemku dekan argumentoval ušetrením financií spojených s jeho údržbou. Prof. Gatial ďalej 
podal informácie z výjazdného zasadnutia Kolégia rektora STU, ktoré sa konalo v dňoch 21. – 22. 11. 
2024. Diskutoval sa pripravovaný Dlhodobý zámer STU, ktorý bude v inovovanej forme a sú v ňom 
inkorporované výkonnostné ukazovatele. Dlhodobý zámer STU bude predložený akademickej obci STU 
18. 12. 2024, následne bude predložený aj v ďalších grémiách a orgánoch v súlade s aktuálne účinnými 
predpismi. Uviedol, že podľa navrhovanej novely vysokoškolského zákona1, dlhodobý zámer verejnej 
vysokej školy nebude podliehať schváleniu akademickým senátom ani vedeckou radou verejnej vysokej 
školy. Ďalej zvýraznil, že v rámci kolégia rektora sa diskutovalo o merateľných ukazovateľov, kde 

 
1 Zákon č. 131/2002 o vysokých školách a o zmene a doplnení niektorých zákonov. 
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kvestor doc. Ing. Mikuláš Bittera, PhD. predložil ich plnenie a informoval o negatívnom posune 
niektorých ukazovateľoch v rámci niektorých súčastí STU a uviedol, že merateľné ukazovatele sa 
hodnotia v rámci celej univerzity. Prof. Gatial informoval, že na základe ukazovateľov je možné 
sledovať trendy vývoja každý rok. Z ministerstva školstva2 bola dodaná informácia o krátení finančných 
prostriedkov v prípade nenaplnenia niektorého ukazovateľa. Ak nastane v niektorých ukazovateľoch 
zlepšenie voči nastavenej hodnote, univerzita by mala získať viac financií v tých ukazovateľoch, čím by 
pokryla straty spôsobené nenaplnením iných ukazovateľov. Prof. Gatial oznámil, že na plnenie 
výkonnostných ukazovateľov plánovaná dotácia pre celú STU pre rok 2024 je 10 mil. eur, pre rok 2025 
13 mil. eur a pre rok 2026 by mala byť dotácia vo výške 15 mil. eur. Podotkol, že z hľadiska hodnotenia 
bude dôležitý rok 2026. Informoval, že ukazovatele pre oblasť vedy a výskumu ministerstvo školstva 
ešte nezverejnilo. Prof. Gatial informoval, že ďalšími bodmi Kolégia rektora STU bola propagácia STU 
a akademické mobility. Bolo poukázané, že na FCHPT STU sa týchto akademických mobilít zúčastňuje 
pomerne malý počet študentov, aj keď finančné prostriedky sú k dispozícii.  
Prof. Drtil doplnil, že ako hlavný dôvod nízkej účasti študentov na akademických mobilitách vidí jazyk, 
kde mnohé univerzity, aj keď sú zapojené do akademických mobilít, nevyučujú predmety v anglickom 
jazyku.  
Doc. Dvoranová uviedla, že problematická je aj nekonzistencia sylabov pre predmety, ktoré sú v rámci 
študijných plánov povinné. Prof. Drtil na to reagoval a uviedol, že v tom taký problém nevidí, je možné 
uznať úspešne absolvované predmety už pri zhode v sylaboch 50 %. 
Prof. Gatial na záver informoval, že posledným bodom Kolégia rektora STU bola informácia od 
prorektora prof. Ing. Štefana Stanka, PhD. o príprave smernice k zápisu študentov z tretích 
krajín, zavedenie dobrovoľných prijímacích skúšok a dynamická certifikácia študentov, čím by sa 
sledoval pohyb študentov po fakultách. 

K bodu 4: Termínované uznesenia. 
Prof. Lukeš otvoril tento bod. 
 
Doc. Kaliňáková oznámila, že k dnešnému dňu nie sú evidované žiadne termínované uznesenia. 
 
Prof. Lukeš uzavrel tento bod. 

K bodu 5: Prerokovanie Správy o vzdelávacej činnosti FCHPT STU v Bratislave za akademický rok 
2023/2024 (materiál-17-2024). 
Prof. Lukeš uviedol ďalší bod zasadnutia a požiadal prof. Gatiala o predstavenie materiálu Správa 
o vzdelávacej činnosti FCHPT STU v Bratislave za akademický rok 2023/2024 (materiál-17-2024). 
Prof. Gatial požiadal prodekanku doc. Rehákovú o predstavenie materiálu. Podotkol, že vysokoškolský 
zákon nevyžaduje prerokovanie ani schválenie tejto správy v AS FCHPT STU, ale je to zaužívanou 
tradíciou na FCHPT STU. Zdôraznil, že je to správa za minulý akademický rok a po doplnení bude 
súčasťou správy o činnosti a stave FCHPT STU za rok 2024. 
Doc. Reháková informovala, že predloha správy je daná ministerstvom školstva a keďže sú už dostupné 
všetky informácie, je možné ju prerokovať v novembri. Informovala, že pri vypracovaní bola dodržaná 
minuloročná predloha, ktorá sa však ešte môže meniť, ako príklad uviedla pridanie kapitoly 
o priemyselných partneroch, ktorá pribudla v minulom roku. Informovala, že dve tretiny informácií sú 
prístupné cez Akademický informačný systém (ďalej len „AIS“) a jednu tretinu informácii čerpá 
z podkladov dodaných od pracovísk FCHPT STU.  
Doc. Reháková predstavila hlavné body zo správy formou prezentácie. Informovala, že v súčasnosti 
máme akreditovaných 31 študijných programov vo všetkých troch stupňoch štúdia; 6 v bakalárskom, 
10 v inžinierskom a 15 v doktorandskom stupni štúdia, pričom všetky ponúkane študijné programy 
majú anglickú verziu a v bakalárskom stupni máme aj konverzné študijné programy. Uviedla, že 

 
2 Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže Slovenskej republiky 
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v akademickom roku 2023/2024 boli otvorené v anglickom jazyku 2 bakalárske a 2 inžinierske študijné 
programy a 6 doktorandských študijných programov. Podľa názoru doc. Rehákovej je súčasný stav 
otvorených študijných programov v anglickom jazyku dostatočný, ale počty študentov týchto 
študijných programov nie sú vysoké. Doc. Reháková vidí problém v neudeľovaní víz zahraničným 
študentom z tretích krajín. Riešenie by mohlo spočívať v ponúknutí menšieho počtu perspektívnych 
študijných programov v prijímacom konaní. Doc. Reháková ďalej informovala o počtoch študentov 
a porovnanie za minulé roky. Počty študentov mierne klesajú v každom z troch stupňov, ale oproti 
minulému akademickému roku nie sú významné. Ukázala vývoj poklesu študentov v dlhodobom 
horizonte od roku 2013/2014, kde sa fakulta oproti tomuto roku dostala za rok 2023/2024 na polovičnú 
úroveň. Zdôraznila, že vývoj bol očakávaný aj vzhľadom na demografický vývoj obyvateľov Slovenskej 
republiky, ktorý kopíruje pokles študentov. Dolná hranica počtu študentov bola očakávaná na 
akademický rok 2021/2022, odkedy sa očakával mierny nárast. Reflektuje sa tak aj záujem študentov 
o štúdium vzhľadom na platové podmienky a možnosť zamestnať sa. Zdôraznila kapitolu 6 materiálu-
17-2024, kde sú opísané propagačné aktivity fakulty, na ktorých sa veľkou mierou podieľajú prof. Lukeš 
a doc. Dvoranová. Informovala o trende vyššieho počtu zahraničných študentov, pričom najviac 
zahraničných študentov je v bakalárskom stupni štúdia a väčšina je z Ukrajiny, avšak na fakulte študujú 
študenti až z 34 krajín. Informovala, že v rámci akademických mobilít je na FCHPT STU stále vyšší počet 
prichádzajúcich študentov ako vyslaných študentov. Príčiny sa analyzovali na Vedení FCHPT STU ako aj 
na stretnutí prodekanov fakúlt STU, kde je obdobná situácia ako na FCHPT STU s výnimkou Fakulty 
architektúry a dizajnu STU v Bratislave. Ako dôvod vidí prácu popri štúdiu ako ďalšie faktory, napríklad 
vysoká cena ubytovania v zahraničí a pod. Považuje za nesprávne tvrdenie, že sa študentom 
neuznávajú predmety absolvované v rámci akademických mobilít. Študent, ktorý odchádza na mobilitu 
si dohodne študijný plán, kde sa dohodne jeho plnenie. V prípade študijného plánu ekvivalentnému 
študijnému plánu na FCHPT STU, doc. Reháková predmety uznáva. V prípade veľkých rozdielov študent 
musí povinný predmet doštudovať buď online po dohode s vyučujúcim alebo predĺžením štandardnej 
dĺžky štúdia, kde sa však v prípade mobility školné neplatí. Doc. Reháková považuje zisk skúseností za 
dôležitejší ako predĺženie štúdia, avšak ani takéto opatrenie nezvýšilo počet študentov na mobilitách. 
Prof. Drtil podotkol, že prezentovaný graf akademických mobilít je približne rovnaký aj na Vysokej škole 
chemicko-technologickej v Prahe a Vysokom učení technickom v Brne. 
Doc. Reháková prezentovala výsledky prijímacieho konania na rok 2024/2025. Informovala, že počet 
zapísaných a prijatých študentov je pomerne vysoký, no nastúpi menej ako polovica z nich, čo 
naznačuje, že FCHPT STU je školou druhej voľby. Hoci je počet zapísaných študentov oproti minulému 
roku nižší, nepovažuje to za dramatický výkyv, kolísavú zložku tvoria zahraničný študenti z Ukrajiny, 
pričom počet prijatých slovenských študentov je rovnaký už 5 rokov. 
Prof. Drtil doplnil, že pokles je spôsobený aj neudeľovaním víz zahraničným uchádzačom o štúdium, 
pričom ministerstvo školstva tlačí na prijímanie zahraničných študentov, ale zároveň sa týmto 
študentom neudeľujú víza. Na tento akademický rok z počtu 45 uchádzačov dostali víza len štyria. 
Doc. Reháková informovala, že nižší počet študentov sa sleduje aj pre inžiniersky stupeň štúdia, čo je 
spôsobené nižším počtom nastupujúcich a zároveň aj končiacich študentov bakalárskeho stupňa. 
Pozitívom je, že sa na FCHPT STU zapisujú aj študenti z iných univerzít. Oznámila, že počet prijatých 
študentov doktorandského štúdia sa pohybuje medzi počtom 25 až 35, pričom sa počet miest na 
doktorandskom stupni štúdia navyšuje na 40 miest, na rok 2024/2025 sa z plánovaného počtu 
35 zapísalo 31 študentov. Informovala, že počet absolventov vzhľadom na počty študentov je bez 
výkyvov oproti minulým rokom a až 93 % absolventov bakalárskeho stupňa FCHPT STU sa zapisuje na 
inžiniersky stupeň štúdia. Ako dôvod uviedla požiadavky firiem, ktoré hľadajú stredoškolských 
absolventov alebo absolventov druhého stupňa vysokoškolského štúdia. Doc. Reháková podotkla nízky 
počet udelených cien dekana a ako dôvod uviedla sprísnenie podmienok, kde okrem splnenia 
priemeru, študent nesmie mať horšiu známku ako C, uspel iba jeden študent. Doc. Reháková ďalej 
ukázala počty udelených cien rektora a dekana pre inžiniersky stupeň štúdia, ako aj udelené ceny od 
partnerov fakulty. Zdôraznila, že fakulta nemá znalosť o získaní ocenenia v celoslovenskej súťaži 
o najlepšiu diplomovú prácu, keďže absolventi sa prihlasujú sami. Cena Slovnaftu pre najlepšiu 
diplomovú prácu sa tento rok neudeľovala. Ďalej doc. Reháková informovala, že veľa študentov 
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doktorandského stupňa štúdia je v nadštandarde, z dôvodu nesplnenia podmienok riadneho 
ukončenia štúdia. Informovala o udelení troch cien rektora a dekana a dvoch nomináciách na 
študentskú osobnosť roka, z ktorých jedna nominácia bola úspešná (cenu získala Ing. Lenka Galčíková, 
PhD.). Doc. Reháková ďalej poukázala na tri druhy ankiet, AIS anketa, elektronická anketa cez Google 
formulár a rýchle ankety v e-rozvrhu. Informovala, že málo študentov vypĺňa ankety v AIS, sú však 
dôležité a Vedenie FCHPT STU ako aj Kolégium dekana FCHPT STU im venuje zvýšenú pozornosť. Vyšší 
počet ankiet vytvára neochotu študentov ich vypĺňať, najviac ich vyplňujú absolventi, ktorý sa vyjadrujú 
k štúdiu kriticky, ale úprimne. Ankety riešia kompetentnosť učiteľov, možnosti relaxu počas prestávok 
vo vyučovaní, ako aj kvality a hodnotenie študijného programu. Prodekanka ďalej informovala, že sa 
uskutočnilo periodické schvaľovanie študijných programov druhého stupňa, ktorého cieľom bola ich 
úprava tak, aby sme získali absolventov lepšie pripravených pre prax. V akademickom roku 2024/2025 
prebieha periodické schvaľovanie aj v prvom stupni štúdia. Doc. Reháková ďalej poukázala na 
vykonané hospitácie, vzdelávanie učiteľov a spolupráce s firmou Talentway, The Brigde a taktiež 
aktivity Poradenského centra STU. Ďalej prezentovala podporu študentov STU a zdôraznila, že 
možnosti ubytovania z hľadiska počtu študentov na študentských domovoch nie sú v kompetencii 
fakulty. Fakulta má pridelenú menšiu kapacitu ako v minulosti, čo je spôsobené nižším počtom 
študentov a zároveň rekonštrukciami študentských domov. Doc. Reháková oznámila možnosti 
štipendií na FCHPT STU a stratégiu ich vyplácania. Na záver poďakovala študentom z CHEM – Spolok 
študentov FCHPT STU a vyzdvihla, že v hodnotiacej správe3 boli uvedení ako príklad dobrej praxe. 
Oznámila, že aj keď je počet členov v spolku CHEM nižší, ich angažovanosť je veľká. Aktívne sa zapájajú 
do všetkých akcií poriadaných na fakultnej ako aj univerzitnej úrovni.  
 
Prof. Lukeš požiadal predsedníčku Pedagogickej komisie (PK) AS FCHPT STU doc. Dvoranovú 
o vyjadrenie. 
Doc. Dvoranová uviedla, že PK AS FCHPT STU materiál-17-2024 prerokovala elektronicky a uviedla, že 
PK mala niekoľko pripomienok vecného a formálneho charakteru, ktoré po diskusii s doc. Rehákovou 
boli zapracované do správy.  
 
Diskusia: 
Prof. Lukeš otvoril diskusiu k tomuto bodu. 
Doc. Dvoranová sa opýtala, či by garanti študijných programov mohli mať prístup k rýchlym anketám 
v e-rozvrhu. 
Doc. Reháková informovala, že prístup má len učiteľ, ale nie je problém pridať práva aj garantom 
študijných programov, ak o to z ich strany bude záujem. 
Prof. Hutňan oznámil, že niektorí študenti v inžinierskom stupni štúdia majú problém prihlásiť sa do e-
rozvrhu a nemohli tak vyplniť anketu, aj keď ich informoval o tejto možnosti. 
Doc. Reháková zdôraznila, že študenti aj učitelia by sa mali v e-rozvrhu a ďalších systémoch orientovať 
a patrí to do ich “mäkkých zručností”. 
Doc. Plavec informoval, že na Ústave prírodných a syntetických polymérov majú málo študentov a 
opýtal sa, či fakulta robí aktivity ako to zmeniť, ako aj na to ako zabezpečiť, aby počet študentov 
celofakultne neklesal. 
Doc. Paulen navrhol zamerať sa na špecifickú krajinu, v ktorej by sa mala urobiť masívna kampaň 
a vyriešiť udeľovanie víz. 
Doc. Dvoranova zareagovala, že propagácia na úrovni fakulty je značná a podotkla, že aktivity 
podporované fakultou pre stredné školy sú úspešné a o štúdium na fakulte majú záujem aj špičkoví 
stredoškolskí študenti.  
Doc. Kaliňáková informovala, že na Ústav biochémie a mikrobiológie je stúpajúci trend študentov 
inžinierskeho stupňa štúdia. Zdôraznila, že informovala študentov o možnosti iných programov 
a spolupráce s ústavmi, avšak uchádzači chcú pokračovať na Ústave biochémie a mikrobiológie. 

 
3 Hodnotiaca správa pracovnej skupiny Výkonnej rady agentúry k žiadosti o posúdenie vnútorného systému zabezpečovania kvality 
vysokoškolského vzdelávania podľa § 24 zákona č. 269/2018 z. z. 
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Doc. Reháková informovala, že študenti sa otvorením študijného programu B-BBFFCH prerozdeľujú 
medzi B-BBFFCH a B-CHEMAT. Podotkla, že garant študijného programu B-BBFFCH prof. Ing. Marián 
Valko, DrSc. je ústretový a schvaľuje všetky bakalárske témy záverečných prác, ktoré sú v súlade 
s cieľmi tohto študijného programu. Zdôraznila, že študenti bakalárskeho stupňa nevedia o všetkých 
možnostiach inžinierskeho štúdia na fakulte, preto navrhuje urobiť dni otvorených dverí na týchto 
pracoviskách. Informovala, že v súčasnosti sú v praxi veľmi žiadaní absolventi orientovaní na chemické 
technológie, ale študenti majú nízky záujem o štúdium v tejto oblasti. 
Prof. Gál súhlasí, že študenti nevedia, čo im fakulta môže ponúknuť a aké inžinierske študijné programy 
fakulta ponúka. 
Prof. Drtil informoval, že sú dve kategórie propagácie. Propagácia fakulty so snahou zvýšiť počet 
študentov bakalárskeho stupňa a propagácia inžinierskych študijných programov, za ktorú sú 
zodpovedné už pracoviská fakulty. Ďalej informoval o propagačných akciách na zvýšenie počtu 
študentov bakalárskeho stupňa štúdia. Fakulta usporadúva štyri až šesť akcií ročne, na ktorých sa 
zúčastní okolo 1500 stredoškolákov za rok (ChemWeek, ChemShow, a pod.). Ďalšou významnou 
aktivitou je ponuka laboratórnych cvičení pre stredné školy, ktorej sa ročne zúčastnia študenti 
z 20 stredných škôl. Ďalej informoval, že fakulta sa podieľa na troch webových stránkach (napr. FCHPT 
STU, Škola objaWOW) a medzi februárom a májom 2024 sa zaznamenalo viac ako 1 mil. zobrazení. 
Doc. Paulen sa opýtal na anglicky hovoriacich študentov. 
Prof. Drtil zopakoval, že prihlásení študenti nedostali víza. 
Doc. Dvoranová doplnila, že bola inovovaná ponuka prác v rámci stredoškolskej odbornej činnosti 
a v tomto akademickom roku je pomerne veľký záujem o túto činnosť. Ďalej doplnila informáciu, že je 
potrebné správne používať názvy ministerstva školstva a riadiť sa podľa dátumu 01. 02. 2024, od 
ktorého vzniklo Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže Slovenskej republiky. Predtým malo 
ministerstvo názov Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky. 
Doc. Paulen porovnal počet obyvateľov Slovenska s Fínskom, kde je však rozdielna situácia v školstve. 
Prof. Drtil oznámil, že nepredpokladá väčší záujem uchádzačov o štúdium, ako je v súčasnosti, je to 
spôsobené aj dopytom zamestnávateľov. 
Doc. Paulen sa opýtal, ako bude fakulta pokračovať ďalej, ak budú klesať počty študentov.  
Prof. Gatial odpovedal, že rovnako ako v súčasnosti, ale fakulta sa nebráni ďalším propagačným aktivi-
tám, ktoré budú vychádzať aj z ústavov a oddelení pri ich získavaní na štúdium jednotlivých študijných 
programov a je ochotná takéto aktivity aj finančne podporiť. 
Podľa doc. Dvoranovej sa robí pre propagáciu maximum, avšak je potrebné, aby sa zmenilo aj povedo-
mie verejnosti, že technicky vzdelaní absolventi sú omnoho lepšie uplatniteľní a potrební v praxi.  
Prof. Gatial oznámil, že v súčasnosti počet okolo 400 študentov v bakalárskom stupni štúdia je maxi-
mum, s ktorým v najbližších rokoch môžeme počítať.  
Doc. Paulen zdôraznil, že počet študentov doktorandského štúdia je taktiež nesaturovaný. 
Prof. Gatial vidí problém v nízkom platovom ohodnotení, keďže študenti po prejavení záujmu o dokto-
randské štúdium sa ho v prípade nájdenia zamestnania vzdajú a radšej nastúpia do zamestnania.  
 
Zasadnutie AS FCHPT STU opustil Dr. Horňáček, počet senátorov sa znížil na 23. 
 
Senátor Hubert informoval, že aj spolok CHEM sa aktívne zapája do propagácie na fakultnej aj univer-
zitnej úrovni, navštevujú stredné školy ako aj základné školy a tak sa snažia zvýšiť povedomie o fakulte. 
Doc. Paulen navrhol zacielenie propagácie tam, kde by mala najväčší benefit. 
Prof. Drtil zdôraznil, že sa navštívilo viac ako 40 stredných škôl, avšak menej ako 40 % prijatých uchá-
dzačov sa do bakalárskeho stupňa zapíše. 
Doc. Kaliňáková nevidí problém v nevedomosti žiakov stredných škôl o fakulte, ale aj v situácii na fa-
kulte. Zdôraznila, že študenti FCHPT STU sa v anketách vyjadrujú, že majú problém s robením protoko-
lov, to však nie je problém propagácie, ale záujmu študentov o štúdium a pedagogike samotnej. 
 

https://www.fchpt.stuba.sk/sk/diani-na-fchpt/aktuality/stredoskolska-odborna-cinnost.html?page_id=5374
https://www.fchpt.stuba.sk/sk/diani-na-fchpt/aktuality/stredoskolska-odborna-cinnost.html?page_id=5374
https://skolaobjawow.sk/
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Doc. Paulen podal návrh na uznesenie, aby vedenia fakulty vypracovalo návrh stratégie zvýšenia počtu 
študentov na FCHPT STU do 3 mesiacov od prijatia tohto uznesenia. Na základe tohto návrhu sa sfor-
mulovalo uznesenie č. 1/17-2024, o ktorom dal prof. Lukeš následne hlasovať.  
 
Prof. Lukeš uzatvoril tento bod a uviedol, že AS FCHPT STU prerokoval Správu o vzdelávacej činnosti 
FCHPT STU v Bratislave za akademický rok 2023/2024 (materiál-17-2024). 
 
Uznesenie č. 1/17-2024: 
AS FCHPT STU žiada Vedenie FCHPT STU o vypracovanie stratégie zvýšenia počtu študentov na FCHPT 
STU do 3 mesiacov od prijatia tohto uznesenia. 
 
Hlasovania za uznesenie č. 1/17-2024 sa zúčastnilo 23 členov AS FCHPT STU. 
Hlasovanie:  za: 6  proti: 8  zdržali sa: 9 
 
Podľa výsledkov hlasovania uznesenie č. 1/17-2024 nebolo prijaté.  

K bodu 6: Otázky na akademických funkcionárov. 
Prof. Lukeš otvoril ďalší bod zasadnutia. 
 
V rámci toto bodu neboli predložené žiaden otázky, prof. Lukeš uzatvoril tento bod. 

K bodu 7: Rôzne. 
Prof. Lukeš otvoril ďalší bod programu. 
Doc. Labovská oznámila, že nová rampa nezaznamenáva jej evidenčné číslo vozidla. 
Dr. Pastucha povedal, že nevedel o tejto poruche a požiadal doc. Labovskú, aby mu e-mailom zaslala 
čas neúspešného vstupu do hospodárskeho dvora. 
Doc. Labovská informovala, že Dr. Pastuchovi už poslala e-mail s touto informáciou. 
Doc. Dvoranová informovala, že je možné na požiadanie zaviesť do rezervačného systému e-rozvrhu aj 
výučbové miestnosti jednotlivých pracovísk (ústavov/oddelení). 
Prof. Gatial sa vrátil k diskusii o počte študentov na jednotlivých ústavoch. Navrhuje obrátiť sa na 
riaditeľov ústavov a garantov študijných programov, aby umožňovali študentom robiť bakalárske práce 
na viacerých pracoviskách a umožniť tak väčšiu distribúciu študentov na fakulte aj smerom 
k technologicky orientovaným študijným programom. V tomto ohľade by technologicky orientované 
pracoviská nemali pasívne očakávať, kto sa k nim prihlási, ale aktívne informovať bakalárskych 
študentov aj o možnostiach pokračovať v inžinierskom štúdiu na ich študijných programoch. Vyslovil 
názor, že zdrojom vyššieho počtu nových študentov pre fakultu môžu byť len študenti z východných 
krajín, keďže je v tejto dobe naivné očakávať, že k nám budú chodiť študovať študenti zo západných 
krajín či Česka.  
Doc. Reháková informovala, že veľa ukrajinských študentov je na Technickej univerzite v Košiciach 
(TUKE), kde v prvom ročníku zvolili online vyučovanie kvôli problematickému získavaniu víz. Prof. Gatial 
doplnil, že takto študuje v bakalárskom stupni približne 40 % študentov, ktorí sú hlavne z Ukrajiny.  
Doc. Paulen zdôraznil, že by sa mali hľadať spôsoby ako propagovať a nie ako sa to nedá. 
Prof. Gatial informoval, že uvíta takéto spôsoby, ak budú predložené a vedenie fakulty ich finančne 
podporí. Ďalej informoval, že v Čechách v súčasnosti nie sú študijné programy orientované na 
drevársky priemysel, takže v tejto oblasti by sme mohli prilákať študentov. Oznámil, že napríklad na 
Univerzite veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach zaviedli študijné programy nižšej náročnosti 
a týmto spôsobom je možné znižovať merateľný ukazovateľ drop-out rate.  
Doc. Bírošová doplnila, že aj na FCHPT STU sme mali bakalársky študijný program s nižšou náročnosťou 
Výživa – kozmetika – zdravie, ktorý sa v podmienkach FCHPT STU neujal. 
Doc. Paulen oznámil, že by mala prebehnúť širšia diskusia na túto tému medzi zamestnancami 
a študentmi. 
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Doc. Dvoranová oznámila, že v januári 2025 a sa bude konať rozšírené zasadnutie Pedagogickej komisie 
AS FCHPT STU, kde sa môže tento bod prebrať.  
Prof. Lukeš uzatvoril tento bod. 
 
Prof. Lukeš na záver zasadnutia poďakoval prítomným členom AS FCHPT STU, členom Vedenia FCHPT 
STU a hosťom za účasť, za preštudovanie a prerokovanie materiálu a ukončil zasadnutie. 
 
V Bratislave 26. novembra 2024 

Overili:  
 
 

doc. Ing. Dana Dvoranová, PhD.              Ing. Pavol Gemeiner, PhD. 
 
 
 

prof. Ing. Vladimír Lukeš, DrSc. 
predseda AS FCHPT STU 

 
 
 
Príloha č. 1: Prezenčná listina zo zasadnutia AS FCHPT STU zo dňa 26. 11. 2024  


